
                                                                                                                           
 
                                                                                                                       
                                                                                                   AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT 

 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE LA CORPORACIÓ MUNICIPAL 
REUNIDA EN PRIMERA CONVOCATÒRIA DIA  23  DE FEBRER DE DOS MIL SETZE 
 
Dia:  23 de febrer de 2016. 
Hora: 20 hores trenta minuts 
Lloc saló d’Actes de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
                
Sr.Gabriel Ferrà Martorell                     IPG                  
Sra. Margalida Morell Martorell           IPG 
Sra. M. Immaculada Riera Matas       IPG 
Sr. Francesc Canyelles Marqués         IPG 
Sr. Joan Antoni Planells Rosselló          IPG 
Sr. Toni Marí Ensenyat                           PSIB-PSOE        
Sr Jesús Esteban Carrascon                 PSIB-PSOE   
Sra. Margarita Martorell Ribot             PP 
Sr. Antonio Deudero Mayans         PP 
 
 
No assisteixen: 
 
Sr. Xavier Adrover Galmés                   PSIB-PSOE 
Sra. Isabel Martín Román                     PSIB-PSOE 
 
La Secretaria-Interventora 
 
Margalida Mulet Cañellas 
              
1.- Aprovació de l’acta de la sessió celebrada el dia 26 de gener de 2015 
           
S’aprova per unanimitat l’Acta de la sessió anterior 
 
 
            2.- Manifest del Dia Internacional de la Dona 
 
         Es procedeix a llegir el manifesta de l’Institut Balear de la Dona que diu: 
          

El 8 de març, la comunitat internacional commemora el Dia Internacional de la 
Dona. És el dia en què es reconeix a la dona la lluita per la defensa dels seus drets 
mitjançant el llarg camí cap a la igualtat i la seva contribució al progrés, a la pau i al 
desenvolupament.  
 

Les Nacions Unides començaren a celebrar el Dia Internacional de la Dona el 8 
de març de 1975 i, de llavors ençà, aquesta commemoració ha assolit una dimensió 
global promoguda pel moviment internacional de les dones i pels compromisos polítics 
en matèria d’igualtat de gènere i, de manera especial, gràcies a les quatre 
conferències mundials sobre les dones. 
 
 
 



 
Des d’una perspectiva temporal, podem identificar avenços en les condicions 

laborals, en els drets jurídics, en l’assoliment de càrrecs de responsabilitat en tots els 
àmbits, en el compromís de treballar contra les formes de discriminació i de violència 
cap a les dones i en la defensa dels seus drets inalienables. 
 

La mateixa perspectiva també ens permet reflexionar sobre les dificultats que 
encara  trobem en el camí cap a la igualtat: es manté la bretxa salarial entre dones i 
homes pel mateix treball; quasi dues de cada tres persones adultes analfabetes són 
dones; només el 19 % dels escons legislatius són ocupats per dones; la feminització de 
la pobresa; la desigualtat en l’accés de les dones a l’educació, la capacitació, la 
ciència i la tecnologia; l’impacte de la violència masclista, etc.  
 

Des de l’Institut Balear de la Dona, volem estimular el compromís en la 
proclamació i defensa dels principis d’igualtat de tracte i d’oportunitats en el conjunt 
de les activitats dels poders públics, perquè la societat no pot desaprofitar la meitat 
d’aquest potencial. Necessita la contribució i el talent de tothom, homes i dones.  
 

Per tot això,  
 

 
MANIFESTAM 

 
— Que reafirmarem el compromís polític en la defensa dels principis d’igualtat 

de tracte i d’oportunitats entre dones i homes en el conjunt de les activitats que dugui 
a terme aquesta corporació. 
 

— Que incorporarem l’estratègia de la perspectiva de gènere a la pràctica de 
totes les intervencions públiques, no només com a manera de corregir les desigualtats i 
les discriminacions que es detectin, sinó com a millora del funcionament i de l’eficàcia 
d’aquestes polítiques. 

 
— Que promourem un pla d’igualtat amb objectius, actuacions i mesures per a 

la posada en marxa i l’execució de polítiques d’igualtat d’oportunitats entre dones i 
homes. Aquesta planificació ha de preveure, en la mesura que sigui possible, els 
recursos suficients per a la implementació del Pla. 

 
— Que ens comprometem “Per un planeta 50-50 el 2030: fem el pas per a la 

igualtat de gènere, l’apoderament i els drets humans de les dones” (tema del 2016 
d’ONU Dones). 
 

La Sra. Margalida Morell de IPG manifesta que ja s’està posant en marxa el Pla 
d’igualtat 
 
          Dit Manifest es aprovat per unanimitat 
 
    
            3.- Adhesió a l’hora del planeta 2016 
          
Es procedeix a llegir el formulari de WWW Espanya, sobre adhesió a l’hora del planeta 
que diu: 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
                 La Hora del Planeta 2016 servirá para demostrar que hemos empezado a 
actuar y que, juntos, somos parte de la solución al cambio climático. 
 
               Ya existe un acuerdo político y conocemos las soluciones para luchar contra 
el calentamiento global. Por eso no hay ni un minuto que perder. La Hora del Planeta 
de WVVF pretende implicar a más de mil millones de personas y movilizar a 7.000 
ciudades del mundo para demostrar el apoyo global a la acción contra el cambio 
climático apagando las luces de sus principales edificios y monumentos. 
 
             Le pedimos que su municipio se vuelva a unir este año y empiece a actuar en 
favor del clima para evitar que el planeta aumente su temperatura hasta un punto en 
que se produzcan daños irreversibles para la naturaleza, la economía y la salud de 
todos. 
 
            El próximo 19 de marzo, de 20:30 a 21:30, es el momento de apagar la luz y 
cambiar por el clima. 
 
            Los 100 primeros ayuntamientos que se adhieran a la Hora del Planeta 2016 
recibirán, junto con el material de la campaña, 5 camisetas. 
 
           COMPROMISO DE ADHESIÓN 
 
           Por medio de la presente, l’Ajuntament de Puigpunyent se adhiere a la 
campaña la Hora del Planeta, comprometiéndose a lo siguiente: 
 

1. Apagar las luces de: 
 

         Plaça de l’Ajuntament, Plaça de Son Bru, Edifici Ajuntament, Casa de Cultura, Sa 
Serradora, Col legi Públic Puig de na Fátima, Escoleta Municipal Ses Alzinetes, 
Poliesportiu Municipal de Puigpunyent, Parc Verd, Plaça de sEscopidor de Galilea i 
Edifici Polivalent de Galilea 
 
          durante la Hora del Planeta, el 19 de marzo de 2016, de 20:30 a 21:30. 
 
         2. Difundir la iniciativa entre los ciudadanos a través de redes sociales y medios de 
comunicación, invitándoles a ahorrar energía. 
 
         Efectuat lo qual, per part d’aquesta Ajuntament plenari i per unanimitat es va 
acordar: 
 
         Adherir-se al compromís i efectuar l’apagament de l’enllumenat municipal als 
llocs i hores indicats a l’esmentat compromís 
 
 
          
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
   4.- Informació sobra la campanya de mesures d’estalvi d’aigua 
          
            
 
 Per part del Senyor Batle s’informa que, degut als problemes de sequera que hi 
ha a tot el Mediterrani, i que es evident que afecten al Municipi de Puigpunyent, s’han 
previst una sèrie de mesures per evitar en lo possible la incidència negativa d’aquesta 
sequera el pròxim estiu. 
 

També s’ha tingut una reunió amb la Consellería de Medi Ambient a efectes de 
tractar sobre el particular 

 
S’ha constatat que a nivell de Puigpunyent el nivell des pous de la xarxa 

comparativament es inferior a altres anys, baldament els dos pous amb mes cabdal no 
tenen una baixada tant important, i per altra banda s’ha donat una millora amb el 
darrer dia de pluja, aleshores es problema no es grau, però si pot ser greu a un futur. 

 
Ses properes setmanes es fera una campanya  de sensibilització als usuaris. Sa 

política es de donar aigua solsament en urbà, baldament s’hagi donat per raons 
especials qualcuna escomesa en rústic. També s’ha iniciat una campanya d’atenció a 
les fuites d’aigua. Sa xarxa municipal es una xarxa que a zones ha quedat antiquada. 
S’ha iniciat la substitució d’alguns trams com  per exemple el de na Beltrana, però es 
segur que es trobaran fuites, com per exemple a la piscina municipal. Avui a 
l’assemblea de Batles s’ha fet una valoració perquè es vol fer una línea de 
subvencions per incentivar les xarxes. 

 
Per part de l’equip de govern s’està fent feina per un esborrany d’ordenança 

municipal que contempli talls per excessiu consum o sequera . S’estan detectant 
possibles consums exagerats, de fet el 90% dels abonats facturen entre el tram 1 i el 2, i 
solsament uns 25 abonats facturen trams superiors fins al tram 4 . No es tracta d’un 
tema de dobles , si no de repartiment adequat, d’aquesta manera es podrà elaborar 
un pla d’emergència en cas de sequera. 

 
Per altra banda a la reunió amb la Conselleria es va plantejar la funció 

d’aquesta. S’estan fent canalitzacions per fer arribar aigua dessalada a pobles de 
l’interior de Mallorca i costaners. La ventatja de l’aigua dessalada es que per ser aigua 
neutra es pot mesclar per millorar la qualitat d’altres. El dia 7 de març està prevista una 
reunió amb el Senyor Miquel Vidal per contemplar la possibilitat de que Puigpunyent 
pugui carregar camions d’aigua dessalada, per reforçar els aqüífers municipals. 

 
 El futur de ses Illes passa per una bona gestió de l’aigua i detectar el màxim de 

fuites, però així i tot mai es pot garantir que no existeixin   problemes. 
  
El Senyor Deudero del PP pren la paraula i diu que en primer lloc el Pla d’estalvi i 

el Pla d’actuació en cas de sequera es un format cíclic que històricament sempre ha 
estat així, l’important es que el Pla sigui general i amb visió de futur. En segon lloc que 
Puigpunyent es un dels municipis que no està dins la xarxa, per lo qual s’hauria de 
aconseguir el mateix preu del municipis que estan dins la xarxa. 

 
El Senyor Batle explica que el problema de Puigpunyent es el transport que ha 

d’esser especial pel poble, lo qual encareix el preu del subministrament , per altra 
banda hauria d’haver un compromís de consum estable durant tot l’any, però lo que 
es evident que s’ha de lluitar al màxim pels interessos de Puigpunyent per poder  
 



 
 
 
 
garantir el futur del subministrament de l’aigua, al mateix nivell i avantajes que els altres 
municipis  
 
 
 5.- Donar compte Decret 46/2016 sobre delegació per a la gestió del nucli de Galilea 
en favor del regidor Sr. Francesc Canyelles Marquès 
 
 
Es dona compta del Decret que diu: 
 
 

DECRET DE BATLIA NÚMERO 046/2016 
 
De conformitat amb el que estableixen els articles 43 i 44 del Reial decret 2568/1986, 
de 28 de novembre, mitjançant el qual s’aprova el reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic de les entitats locals, així com els articles 20 i següents de 
la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local i atesa la necessitat 
de formalitzar l’organització i estructura del govern municipal, per tal d’agilitzar els 
serveis corresponents. 
 
Atès que mitjançant decret de Batlia 184/2015, de data 17 de juny de 2015 es va dur a 
terme la delegació de la gestió de les diferents àrees en favor dels diferents regidors de 
l’equip de govern municipal. 
 
Atès que el Batle es va reservar per a sí l’àrea del nucli de Galilea (festes, manteniment, 
aigua, clavegueram, obres municipals, biblioteca i oficina municipal de Galilea). 
 
Atès que per tal de dur a terme una millor i més propera gestió d’aquesta àrea es 
considera necessari efectuar una nova delegació d’atribucions 
 
RESOLC: 
 
PRIMER.- Efectuar la delegació per a la gestió del nucli de Galilea (festes, 
manteniment, aigua, clavegueram, obres municipals, biblioteca i oficina municipal de 
Galilea) en favor del regidor Sr. Francesc Canyelles Marquès 
 
SEGON.- Donar compte del present decret al Ple de la corporació en la primera sessió 
que es celebri, notificar-ho als interessats i ordenar la publicació en el Butlletí Oficial de 
les Illes Balears. Tot això, sense perjudici de la seva efectivitat des de que es dicti la 
present resolució. 
 
 Quedant els presents assabentats de l’anterior 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
            6.- Moció del grup Municipal PP sobre  LA TARIFA DE TRACTAMENT DE LLOTS 
 
 
 
Es procedeix a llegir la moció del grup PP que diu: 
 
 
           El Grup municipal del Partit Popular de PUIGPUNYENT I GALILEA EL GRUP 
MUNICIPAL POPULAR DE L'AJUNTAMENT DE PUIGPUNYENT d'acord amb el que preveu el 
Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals, desitja 
elevar al Ple de l'Ajuntament la següent MOCIÓ SOBRE LA TARIFA DE TRACTAMENT DE 
LLOTS.  
 
EXPOSICIÓ DE MOTIUS  
 
         El Consell de Mallorca, en Ple celebrat el 14 de gener de 2016, va aprovar una 
pujada de la tarifa de tractaments de llots de depuradora. Aquesta pujada de les 
taxes suposarà una pujada del cànon de sanejament de les aigües, cosa que haurà 
de provocar un augment en els rebuts. A més sa llei 13/2012, de 20 de novembre, de 
mesures urgents per a l'activació econòmica en matèria d'indústria i energia, noves 
tecnologies, residus, aigües, altres activitats i mesures tributàries, en el seu article 18 fa 
referència als llots d'estacions depuradores i estableix que en el procediment 
d'aprovació d'aquesta tarifa específica s'ha de garantir, en tot cas, la participació dels 
productors dels llots, que són les entitats gestores de les estacions depuradores d'aigües 
residuals, i s'ha de calcular segons els costs reals del tractament dels llots, sense incloure 
altres conceptes.  
 
          La nova tarifa de fangs per al 2016 ha estat aprovada inicialment, sense 
compliment del que estableix l'art. 18 de l'esmentada llei 13/2012, sense comunicar 
prèviament i donar audiència a l'Ajuntament en el procés d'elaboració de la mateixa. 
Sa Llei 13/2012 preveu a l ’ article 18.2 garantir que els productors de fangs participessin 
en el procés d'aprovació de la tarifa, i no es refereix al termini ordinari d'al·legacions, 
sinó a la possibilitat de revisar els expedients de la tarifa i revisar els costos efectius de la 
mateixa, per a poder fer aportacions si fos el cas, abans de la seva aprovació 
definitiva.  
 
         Així mateix, des del Consell de Mallorca han tramitat aquesta pujada impositiva 
al·ludint a la necessitat de recalcular de la taxa, però, ni l'empresa que realitza el 
tractament ni els productors havien demandat en cap moment el seu augment o 
recàlcul. Per tot això, el grup municipal popular proposa al Ple l'Adopció del següent  
 
         ACORD:  
 
         PRIMER.- L'Ajuntament de Puigpunyent insta al Consell de Mallorca a que paralitzi 
l'aprovació inicial de la tarifa de fangs i que torni a iniciar el procediment ajustant-se al 
que determina la Llei 13/2012. 
 
         SEGON.- L'Ajuntament de Puigpunyent insta al Consell de Mallorca a la 
congelació de la tarifa de fangs.  
 
 
 
 



 
 
 
               TERCER.- En cas de que es dugui a terme aquesta pujada definitivament, l ’ 
Ajuntament de Puigpunyent insta al Govern de les Illes Balears que sigui la Direcció 
General de Recursos Hídrics la que assumeixi els costs.  
 
                  La Sra. Margalida Morell de IPG intervé i diu que el seu grup votarà en contra 
ja que troba que es la tramitació correcta que s’explica a un document de la  Direcció 
Insular de Residus que llegeix i que consta a l’Ajuntament 
 
Tarifa de tractament de llots de depuradora 
 
 
Quin procediment s’ha seguit per a aprovar inicialment la tarifa de tractament de llots? 
 
El procediment seguit ha inclòs les passes següents: 

1. Informe de l’economista de la DIR i l’escrit de la directora insular, ambdós de 
data 14 de juliol de 2015, sol·licitant aclariments i documentació 
complementària respecte de la proposta de tarifes RSU 2016. 

2. Escrit de Tirme, SA amb registre d’entrada núm. 22.347, de 10 d’agost de 2015, 
presentant una primera proposta de tarifes de RSU pel 2016. 

3. Escrit de la directora insular de 20 d’octubre de 2015, sol·licitant aclariments i 
documentació complementària respecte de la proposta de tarifes RSU 2016. 

4. Escrit de Tirme, SA, amb registre d’entrada núm. 29.378, de 29 d’octubre de 
2015. 

5. Informe del cap de servei tècnic de la Direcció Insular de Residus i de 
l’economista de 23 de novembre de 2015. 

6. Audiència al concessionari i la seva resposta de data 9 de desembre de 2015 
formulant al·legacions. 

7. Informe del Cap de Servei Jurídic de la DIR de 10 de desembre de 2015. 
8. Informes del cap de servei tècnic de la Direcció Insular de Residus i de 

l’economista de 10 de desembre de 2015. 
9. Audiència al concessionari realitzada el 10 de desembre de 2015 i la seva 

conformitat de data 11 de desembre de 2015. 
10. Informe del Cap de Servei Jurídic de la DIR d’11 de desembre de 2015. 
11. Informes d’Intervenció General de 21 de desembre de 2015 i 22 de desembre 

de 2015. 
12. Elevació al Ple del Consell de Mallorca de la proposta d’acord per part de la 

consellera executiva del Departament de Medi Ambient i acord del Ple del 
Consell de Mallorca en sessió de data 14 de gener de 2016 d’aprovació de:  

- la revisió ordinària de la tarifa específica pel tractament dels llots 
procedents d’estacions depuradores d’aigües residuals per l’exercici 
2016 per un import de 97,62€/tona (IVA del 10% exclòs). 

- la revisió extraordinària de la tarifa específica pel tractament dels llots 
procedents d’estacions depuradores d’aigües residuals per l’exercici 
2016 que suposa la minoració de 15,81€/tona (IVA del 10% exclòs), per 
variació en la gestió dels costos prefixats per a l’explotació de les 
distintes instal·lacions, en base al punt vuitè de l’Estudi Econòmic 
Financer annex a la modificació del contracte de 21 de maig de 1992 
amb Tirme, SA, relatiu al servei de gestió de residus urbans de Mallorca 
(Acord de Ple de 9 de maig de 2013). 

 
 
 
 
 



 
 

13. En conseqüència dels dos punts anteriors, s’aprovà inicialment la tarifa 
específica pel tractament dels llots procedents d’estacions depuradores 
d’aigües residuals per a l'any 2016 per import de 81,81€/tona (IVA del 10% 
exclòs). 

 



 
Com es pot participar a l’aprovació de la tarifa? 
 
L’acord del Ple es sotmet a exposició pública per un període de 20 dies hàbils 
comptadors a partir de l’endemà de la publicació en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears (BOIB núm. 10, de 21 de gener de 2016) en aplicació de l’article 86 de la Llei 
30/1992, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú. Durant aquest període l’expedient estarà a disposició dels 
interessats a la Direcció Insular de Residus del Departament de Medi Ambient, c/ 
General Riera , 111 de Palma de Mallorca.  
 
L’Acord aprovatori serà considerat com a definitiu si no es produeixen reclamacions en 
contra durant el termini d'exposició pública i entrarà en vigor a partir de la publicació 
de l’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
 
Durant el període d’exposició pública es donarà audiència per un termini de 15 dies 
hàbils, en aplicació de l’article 84 de la Llei 30/1992, del règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú i de l’article 18 de la 
Llei 13/2012, als productors dels llots, que són les entitats gestores de les estacions 
depuradores d’aigües residuals, a més del dret que tenen a formular al·legacions en el 
període d’informació pública. 
 
Una vegada aprovades definitivament les tarifes corresponents a l’any 2016 
romandran vigents mentre no siguin objecte de revisió. 
 
Què diu sobre el tractament dels llots d’EDAR i la tarifa l’article 18 de la Llei 13/2012?  
 
Article 18 
Llots d’estacions depuradores d’aigües residuals 
1. El tractament dels llots procedents de les estacions depuradores d’aigües residuals 
previst en el Pla director sectorial per a la gestió dels residus urbans de Mallorca, que 
no es poden rebutjar, requereix el pagament d’una tarifa específica que ha d’abonar 
el productor i que ha de ser prèviament aprovada pel Consell Insular de Mallorca. 
2. En el procediment d’aprovació d’aquesta tarifa específica s’ha de garantir, en tot 
cas, la participació dels productors dels llots, que són les entitats gestores de les 
estacions depuradores d’aigües residuals, i s’ha de calcular segons els costs reals del 
tractament dels llots, sense incloure-hi altres conceptes. 
 



 
Es compleix el previst a la Llei 13/2012 pel que fa a la participació? 
 
L’article 18.2 s’acompleix des del moment en què, per aprovar definitivament la tarifa 
s’obri el termini d’audiència de 15 dies hàbils als productors de llots, que són les entitats 
gestores d’aigües residuals, a part del dret que tenen a formular al·legacions en el 
període d’informació pública. 
 
 
Hi ha alguna diferència amb el tràmit seguit per a l’aprovació de la tarifa de 2015? 
 
No consta a l’expedient d’aprovació de la tarifa de l’any anterior ni a la publicació de 
l’aprovació inicial al BOIB que s’hagi produït cap diferència amb el procediment que 
es recull a l’aprovació de la modificació de la tarifa corresponent a l’anualitat de 2015, 
publicada en el BOIB núm. 173 de 18 de desembre de 2014: 
http://www.conselldemallorca.net/media/39776/boib_aprov_inicial_tarifes_residus_urb
ans_2015_RSU_BOIB_NUM173_18122014.pdf
 
El procediment seguit és idèntic. Es reprodueix el que es deia al BOIB quan es va 
aprovar inicialment la tarifa a finals de 2014: 
 
10. Sotmetre el present acord a exposició pública per un període de 20 dies hàbils 
comptadors a partir de l’endemà de la publicació en el Butlletí Oficial de les Illes 
Balears en aplicació de l’article 86 de la Llei 30/1992, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú. Durant aquest 
període l’expedient estarà a disposició dels interessats a la Direcció Insular de Residus 
del Departament de Medi Ambient, c/ General Riera , 111 de Palma de Mallorca. 
Aquest Acord aprovatori serà considerat com a definitiu si no es produeixen 
reclamacions en contra durant el termini d'exposició pública i entrarà en vigor a partir 
de la publicació de l’aprovació definitiva al Butlletí Oficial de les Illes Balears. 
11. Durant el període d’exposició pública es donarà audiència per un termini de 15 
dies hàbils, en aplicació de l’article 84 de la Llei 30/1992, del règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú i de l’article 18 de la 
Llei 13/2012, als productors dels llots, que són les entitats gestores de les estacions 
depuradores d’aigües residuals, a més del dret que tenen a formular al·legacions en el 
període d’informació pública. 
12. Una vegada aprovades definitivament les tarifes esmentades en els punts anteriors 
corresponents a l’any 2015, aquestes romandran vigents mentre no siguin objecte de 
revisió. 
 

http://www.conselldemallorca.net/media/39776/boib_aprov_inicial_tarifes_residus_urbans_2015_RSU_BOIB_NUM173_18122014.pdf
http://www.conselldemallorca.net/media/39776/boib_aprov_inicial_tarifes_residus_urbans_2015_RSU_BOIB_NUM173_18122014.pdf


 
Quant ha variat la tarifa? 
 
Aquesta és la comparativa de la tarifa aprovada inicialment per a 2015 i per a 2016: 
 
 2015 2016 
Revisió ordinària de la 
tarifa específica pel 
tractament dels llots 
procedents d’estacions 
depuradores d’aigües 
residuals  

93,68€/tona (IVA del 10% 
exclòs). 

97,62€/tona (IVA del 10% 
exclòs). 
 

Revisió extraordinària de la 
tarifa específica pel 
tractament dels llots 
procedents d’estacions 
depuradores d’aigües 
residuals 

Minoració de 14,86€/tona 
(IVA del 10% exclòs) 
 
Per variació en la gestió 
dels costos prefixats per a 
l’explotació de les distintes 
instal·lacions. 

Minoració de 15,81€/tona 
(IVA del 10% exclòs) 
 
Per variació en la gestió 
dels costos prefixats per a 
l’explotació de les distintes 
instal·lacions 
 

Tarifa específica pel 
tractament dels llots 
procedents d’estacions 
depuradores d’aigües 
residuals 

78,82€/tona (IVA del 10% 
exclòs). 

81,81€/tona (IVA del 10% 
exclòs). 
 

 
 

Ha pujat 2,99 €/tona 
Es tracta d’un increment del 3,79% 

 



 
Per què puja la tarifa? Quins conceptes s’han inclòs? 
 
Com diu l’article 18.2 de la Llei 13/2012, l’aprovació de la tarifa específica s’ha de 
calcular segons els COSTS REALS del tractament dels llots, sense incloure-hi altres 
conceptes. 
 
Aquests són els conceptes que s’han tengut en compte en el càlcul de la tarifa de 
tractament de llots 2016: 
 
 

2016    
 TARIFA TRACT. FANGS 

Detall ingressos i costs totals 
servei públic  Euros(€) 

  
Tones 

Tractades Cost Total 
Plantes de fangs 8.511,00 830.721,45 
Ingressos per venda de 
Subproductes  -36.765,11 
Planta de compostatge de Calvià 6.243,97 699.748,67 
Planta compostatge Zona 1 1.049,94 345.840,46 
Assecat tèrmic 36.176,00 2.960.878,05 
Incineradora nova 11.842,00 1.223.499,80 

Variabilització costs  
-

1.000.000,00 
Regularització exercici anterior  149.159,90 
Totals 63.238,91 5.173.083,22 

 
Tarifa tract. 

Fangs 81,81 €/t 
 
 
Plantes de fangs: s’imputen els costos d’explotació corresponents a les plantes de 
Ariany i Felanitx (la de sa Pobla està tancada des de 2012). 
 
Ingressos de venda de subproductes: corresponen a la venda de compost, en 
proporció a les entrades de llots (part del compost s’obté de l’entrada de matèria 
orgànica no provinent dels llots de depuradora). 
 
Costos de funcionament de la planta de compostatge de Calvià. 
 
Costos de funcionament de la planta de compostatge de la Zona 1. Són les 
instal·lacions del polígon de ses Veles, i els costos s’imputen en proporció a la fracció 
de llots que tractats dins el total de material que hi entra. 
 
Assecat tèrmic: es carrega íntegrament el seu cost.  
 
Incineradora nova: són els costos d’operació de les línies 3 i 4 en proporció a les 
entrades de llots. 
 
Variabilització de costs: és un milió d’euros que aplica Tirme segons la seva gestió. 
L’anualitat anterior s’aplicà la mateixa quantitat. 
 
 
 



 
 
 
Regularització de l’exercici anterior: durant 2015 han entrat menys llots dels previstos, 
de manera que s’ha produït un dèficit en la tarifa (la tarifa sempre es calcula a futur).  
 
La minoració es calcula en base al punt vuitè de l’Estudi Econòmic Financer annex a la 
modificació del contracte de 21 de maig de 1992 amb Tirme, SA, relatiu al servei de 
gestió de residus urbans de Mallorca (Acord de Ple de 9 de maig de 2013). Es tracta, 
doncs, d’un punt inclòs en un contracte signat fa 23 anys, i una minoració fixada 
durant pel Consell de Mallorca en la legislatura anterior (2013). 
 

 
Què suposarà l’increment de la tarifa? 
 
A la taula següent s’inclou l’estimació de l’increment del cost per productor:  
 

Productor 
Tones 

produïdes 
2015 

Cost real 
2015 

Cost estimat 
amb tarifa 

2016* 
Increment € 

ABAQUA 27.034,24 2.130.838,80 2.211.671,17 80.832,38 
Aguas son Tovell, S.A. 
Manacor 1.776,78 140.045,80 145.358,37 5.312,57 
Calvià 2000 6.661,81 525.083,86 545.002,68 19.918,81 
Emaya 27.351,78 2.155.867,30 2.237.649,12 81.781,82 
Empresa municipal de 
serveis d’Alcúdia S.A.U 1.283,51 101.166,26 105.003,95 3.837,69 
Empresa municipal 
Bellver S.A. Sant 
Llorenç 2.756,08 217.234,23 225.474,90 8.240,68 

TOTAL 66.864,20 5.270.236,24 5.470.160,20 199.923,96 
 

*l’estimació és fa mantenint estable la producció de llots. 
 
 
 

Si la producció de llots es manté, la part de la regularització del dèficit haurà suposat el 
75% de l’increment dels ingressos per la tarifa. La resta correspon a un increment dels 
costos. 
 
Naturalment, la minva en les tones que s’entreguen al servei públic per al seu 
tractament suposarà una menor quantitat a pagar, incloses les reduccions en pes que 
es produeixin per la disminució en la quantitat d’aigua inclosa en els llots. 
 
 
                 El Senyor Toni Marí de PSIB-PSOE diu que també votarà en contra, ja que te el 
mateix document 
 
                 El Senyor Deudero del PP diu que es cert que l’entitat gestora es ABAQUA, 
demanant còpia de l’escrit, però creu que el procediment no ha estat del tot correcte 
ja que no s’ha tramitat segons la normativa, ja que necessita de la participació dels 
productors, per lo qual considera que es una mesura merament recaptatòria del CIM, 
per la qual cosa mantén la seva moció 
 
                



 
 
 
 
 
 
   La Sra. Margalida Morell de IPG explica que s’ha fet el mateix procediment que 
l’anterior i que la taxa ha de cobrir el cost del servei  
 
   Passada la moció a votació aquesta es rebutjada amb sos vots a favor del Senyor 
Antoni o Deudero Mayans i la  Sra. Margarita Martorell Ribot  del PP i els vots en contra 
del Sr.Gabriel Ferrà Martorell, Sra. Margalida Morell Martorell, Sra. M. Immaculada Riera 
Matas  , Sr. Francesc Canyelles Marqués   i Sr. Joan Antoni Planells Rosselló de IPG i Sr. 
Toni Marí Ensenyat i Sr Jesús Esteban Carrascon  de PSIB-PSOE   
 
 
            7.-  Decrets de Batlia del  21/2016  al 68/2016 
 
               Per part del Senyor Deudero del PP es fan les següents preguntes: 
 
  

DECRET DE BATLIA NÚMERO 021/2016 
  
De pròrroga del Pressupost, demana que s’aprovin en termini 
 

DECRET DE BATLIA NÚMERO 0030/2016 
 
 

16 Taller llanos 2133/15 31-12-
15 213,64 Reparació vehicle 

 
Demana quin cotxe es va reparar, contestant-li el Senyor Batle que es cotxe e la 
policía 

DECRET DE BATLIA NÚMERO 0037/2016 
 
A que correspon el pagament de 574€, contestant-li el Senyor Batle que al 50% d’una 
prova pericial d’un contenciós interposat en contra de l’Ajuntament 

 
 
 
 

DECRET DE BATLIA NÚMERO 0039/2016 
 
138
6 Daniel fernandez 150633 13-11-15 154,70 Reparació maquinaria 

generador 
87 Daniel fernandez 160022 18-01-16 86,49 Reparacio maquinaria  
18 Daniel fernandez 150709 16-12-15 240,35 Reparació generador 
138
5 Daniel fernandez 150632 12-11-15 240,35 Manteniment generador 

 
               Demana  quin tipus de reparació, contestant-li el Senyor Batle que la 
reparació d’un generador que es  va adquirir 
 



DECRET DE BATLIA NÚMERO 047/2016 
 
Sobre nomenament del cap de l’agrupació local de Protecció Civil de Puigpunyent, 
considera que s’hauria d’haver consultat amb les altres forces polítiques, a lo que li 
respon el senyor Batle que es el procediment habitual a instància de l’agrupació que 
tria un candidat/a 
 
            8.- Control de l’equip de govern , actes de la Junta de Govern Local dels dies 21 
i 28 de gener de 2016 i 4 i 11 de febrer de 2016 
 
         Per part del Senyor Toni Marí de PSIB-PSOE es demana quin criteris s’han tingut per 
decidir gastar els 100.000€ concedits pel CIM per infraestructures i serveis de prestació 
obligatòria municipal, amb millora l’enllumenat de Sa Vela, contestant-li el Senyor 
Batle, que, si be la prioritat es el sanejament i la xarxa de l’aigua , amb aquest 
pressupost no era possible, per la qual cosa, i a criteri dels tècnics s’ha arribat a 
aquesta decisió pel mal estat de l’enllumenat 
 
 
            9.- Torn d’urgència 
 
Abans del tor de Precs i Preguntes, per part del Senyor Batle es vol donar compta dels 
següents temes: 
 
PRIMER.- S’ha rebut contestació de la nota aclaratòria que va demanar al Jutjat de lo 
Contenció l’advocada de l’Ajuntament en relació a la Sentencia sobre el tema de 
COMASA , per la qual cosa queda totalment aclarida 
 
SEGON.- Es va tenir  una reunió amb la direcció insular de carreteres   per proposar 
permutar el recorregut de la carretera Ma-1101 (Puigpunyent – Esporles-Valledemossa-
Banyalbufar) que discorre pel centre del nucli urbà de Puigpunyent, bàsicament pel 
carrer Major però, donat que el carrer Major és d’un sòl sentit de circulació  pel carrer 
Sa Vela, que és de doble sentit i que discorre per l’eixample del poble, sense passar pel 
centre. 
 

El propòsit d’aquesta permuta és poder utilitzar el traçat de la Ma-1101 al seu 
pas per davant la plaça de l’Ajuntament, per a vianants, i poder disposar d’aquest ús, 
donat que actualment ja no s’utilitza com a carretera  

 
El Senyor Deudero del PP demana si es ferà una sol·licitud formal, a lo que  

contesta el Senyor Batle que si´ 
 
TERCER,. Segons la noticies aparegudes Puigpunyent es el segon Municipi que 

mes recicla a Mallorca, lo qual, tinent  en compte ves mitjans de que es disposa i les 
futures actuacions previstes al parc Verd es per donar l’enhorabona a tots el veïnats 
del Municipi 
 
 
            10- Precs i Preguntes 
    
Per part del Senyor Jesús Esteban Carrascon  del PSIB-PSOE  es fan les següents 
preguntes: 
 
¿ Quin tràmits s’han fet en relació a l’accident d’aquest dies al qual un cotxe ha 
impactat contra els murs de contenció a la carretera Palma-Puigpunyent que estan 
tomats a data d’avui ? 
 



 
 
 
Per part del Senyor Batle s’explica que el procediment es que inspectors de carreteres, 
amb coordinació amb la Policia Local, donen part a l’empresa de conservació de la 
carretera.  
 
¿ Perquè els integrants de l’escoleta de futbol no tenen equipació amb el nom de 
Puigpunyent i juguen amb la d’Espoles ? 
 
A lo que contesta el Senyor Joan Antoni Planells Rosselló , Regidor d’esports que 
enguany lo que es pretenia es complementar l’equip d’Espoles    i llavors si hagués un 
excedent de participants  organitzar l’equip de Puigpunyent, es un tema complicat, i 
de moment s’ha optat per donar col·laboració a  Esporles 
 
¿ S’ha plantejat la possibilitat d’un camp de futbol gespa artificial ? 
 
   El Senyor Joan Antoni Planells Rosselló contesta que es tracta d’un tema 
pressupostari, però ara , l’intenció prioritària es que pugui  funcionar un equip   
 
  El Senyor Batle diu que l’objectiu d’una escoleta de futbol,  no es jugar partits, sinó 
adquirir formació. La prioritat de l’Ajuntament es potenciar aquesta escoleta, els 
recursos son els que son, per lo qual, a curt termini es una bona solució la col·laboració 
Puigpunyent-Esporles    
 
El Senyor Toni Marí de PSIB-PSOE demana si s’ha tornat reobrir el tema del deficient 
funcionament del carregador de cotxes elèctric, a lo que contesta el Senyor  Francesc 
Canyelles Marqués de IPG que aquestes deficiències han estat solventades per 
l’empresa instal·ladora 
 

I no havent més assumptes a tractar, el Sr. Batle aixeca la sessió essent les vint-i-
dos hores i quaranta-cinc minuts, i s’estén la present acta, que autoritza i signa amb mi, 
la Secretaria Interventora , la qual cosa certifico. 
 
 
El Batle       El Secretari- Interventor en funcions 
 
 
 
Gabriel Ferrà Martorell                                                 Josep Ramon Marquès 
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